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KSAU § 284/18  
Svar på medborgarförslag om utbyggnad av laddplatser för elbilar 
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1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 284/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag angående laddplatser för elbilar har inkommit kommunen. 
Förslagslämnaren vill att Skövde kommun snarast bygger laddplatser med placeringar 
runt om i staden. 
 
Förslagslämnaren nämner även ett möjligt system som Vattenfall säljer, där befintliga 
belysningsstolpar används för att ladda elbilar. 
 
Kommunen arbetar aktivt med laddinfrasturkturen och sektor samhällsbyggnad har 
ett uppdrag att ta fram en laddinfrastrukturplan för Skövde kommun. I det arbetet 
utreds bland annat lämpliga placeringar, typ av laddare och omfattning. 
I det parkeringshus som kommunen bygger vid kvarteret Mode kommer det att finnas 
30 laddplatser för elbilar. Både snabb- och långtidsladdare. På kommunens fastigheter 
pågår dessutom utbyggnad av laddplatser till kommunens egna tjänstebilar. 
 
Angående det system som Vattenfall säljer så skulle det krävas att kommunen byter ut 
hela styrsytemet för belysningsanläggningen vilket inte bedöms som ekonomiskt 
hållbart då styrsystemet är relativt nytt. 
 
Kommunen kommer framöver arbeta vidare utifrån en antagen laddinfrastrukturplan 
med laddare för offentliga platser. 
 
Medborgarföslaget är samrått med Sektor service. 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om utbyggnad av laddplatser för elbilar 
Medborgarförslag om utbyggnad av laddplatser för elbilar 
Yttrande medborgarförslag 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                               
Medborgarförslagsställaren 
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KSAU § 285/18  
Svar på medborgarförslag gratis resor för pensionärer från 70 år 
istället för 75 
KS2017.0423 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 285/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  
 
Bakgrund 
Sedan den 1 januari 2012 är Västra Götalandsregionen kollektivtrafikmyndighet och 
ensam ansvarig för kollektivtrafiken i Västra Götaland. 
 
Som kollektivtrafikmyndighet bestämmer Västra Götalandsregionen hur 
kollektivtrafiken ska byggas ut, var man ska satsa samt vilka ramar och regler som ska 
gälla kopplat till målen i trafikförsörjningsprogrammet. Det är regionfullmäktige som 
beslutar i de stora och strategiska besluten som arbetas fram 
av kollektivtrafiknämnden.  
 
Utöver regler och biljetter som gäller för alla, beslutar kollektivtrafiknämnden om vilka 
principer och regler som gäller för kommunernas möjligheter att göra så kallade 
tillköp. Seniora subventioner är ett sådant möjligt tillköp.  
 
Av kollektivtrafiknämndens beslut framgår att seniora subventioner erbjuds i form av 
tillköp av seniorkort i tre varianter: 65+ lågtrafik, 65+ dygnet runt samt 75+ dygnet 
runt. Med hänvisning till kollektivtrafiknämndens beslut om möjliga tillköp, kan 
förslaget om seniora subventioner för åldersgruppen 70+ inte behandlas. Eftersom 
seniora subventioner för åldersgruppen 70+ inte finns som möjligt tillköp föreslås 
medborgarförslaget avslås. 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag gratis resor för pensionärer från 70 år istället 
för 75  
Medborgarförslag om gratisresor för pensionärer från 70 år istället för 75 
Yttrande svar på medborgarförslag 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
Medborgarförslagsställaren 
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KSAU § 286/18  
Återrapportering av uppdrag till kommundirektören - förslag på hur 
investeringskapital kan frigöras inom kommunkoncernen 
KS2015.0519 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 286/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att notera att uppdrag nr. 10b i strategisk plan med budget 
2016-2018 (KF §88/15, KS2014.0354) är slutfört.   
 

Bakgrund 

I Strategisk plan med budget 2016-2018 gavs ett uppdrag till kommundirektören att ge 
förslag om hur investeringskapital kunde frigöras inom kommunkoncernen. Detta i 
relation till de stora investeringar som kommunen hade och har framför sig.  
 
Kommunens tillgångar är stora, både inom kommunen men också inom 
kommunkoncernen. Många av dessa tillgångar har ett bokfört värde långt under 
marknadsvärde. Vid en avyttring av dessa tillgångar skulle realisationsvinster uppstå. 
Därmed kan kommunens finansiella ställning förbättras, enligt sedvanliga nyckeltal. 
 
Kommunens tillgångar som har ett större marknadsvärde är oftast också de som 
skapar stora direkta eller indirekta ekonomiska fördelar för kommunen. Tillgångens 
värde brukar stå i relation till förväntade framtida avkastningar på tillgången. När en 
avyttring sker försvinner också dessa framtida avkastningar för kommunen. 
 
Om en annan ägare kan skapa större nytta med tillgången än vad kommunen kan 
uppnå, kan en försäljning av tillgången skapa positiva effekter för både kommunen 
men också för ekonomin som helhet. Detta eftersom det i detta fall uppnås ett bättre 
resursutnyttjande.   
 
Tillgångarna som kommunen kan avyttra är av flera olika karaktärer. Vilka för- och 
nackdelar en försäljning ger för kommunen och den lokala ekonomin som helhet måste 
analyseras noga. Förutom de ekonomiska-, måste även de  
strategiska-, juridiska- och skattemässiga effekterna analyseras.  
 
 
Det skulle vara resurskrävande att utreda detta för alla möjliga tillgångar som går att 
avyttra. Därför presenteras i detta ärende inga konkreta förslag för att frigöra kapital.  
Efter en uttalad politisk viljeinriktning som pekar ut vissa specifika tillgångar kan 
sådana analyser tas fram åt kommunstyrelsen.  
 

https://www.google.se/search?rlz=1C1GCEA_enSE801SE801&q=resursutnyttjande&spell=1&sa=X&ved=0ahUKEwj-l6GF_73dAhWGFywKHevxBdUQkeECCCUoAA
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Handlingar 

TU Återrapportering av uppdrag till kommundirektören - förslag på hur 
investeringskapital kan frigöras inom kommunkoncernen  
 
 

Skickas till 

Monica Schelander, controller    
Bas Thijssen, finanscontroller    
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  
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KSAU § 287/18  
Återrapportering av uppdrag till kommundirektören att belysa 
Skövde kommuns investeringar kvalitativt och kostnadsmässigt 
KS2015.0518 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 287/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att notera att uppdrag nr. 10 a i Strategisk plan med budget 
2016–2018 är slutfört.  
 

Bakgrund 

Skövde kommun står inför stora investeringsvolymer framöver vilket kommer att 

medföra en hög belastning på kommunens ekonomi. Med anledning av detta vill 

kommunstyrelsen säkerställa att investeringsmedlen används på så sätt att de 

investeringar som planeras och genomförs har en optimal ekonomisk livskostnad. 

Kommunfullmäktige gav därför kommundirektören i uppdrag att belysa kommunens 

investeringar kvalitativt och kostnadsmässigt (KS2014.0354, KF § 88/15, punkt 10 a).  

 
Ärendets beredning 
En utredning har genomförts i syfte att få en objektiv bedömning av hur Skövde 
kommuns investeringar kan belysas kvalitativt och kostnadsmässigt. Utredningen har 
utförts av en oberoende konsult som presenterat sina slutsatser i en rapport. 
Uppdraget har inneburit att analysera kravställning och kostnadsnivåer i samband 
med fastighetsinvesteringar samt analys av nuvarande lokalanvändning inom 
kommunen. Produktionskostnaden och dimensioneringen av två aktuella lokalprojekt 
har analyserats i jämförelse med ett antal liknande projekt från andra kommuner.  
 
Utredningens styrgrupp har bestått av tjänstemän från fastighetsavdelningen, 
koncernstaben och ekonomiavdelningen.  
 
Återrapportering 
Utredningen visar att Skövde kommun i förhållande till andra kommuner har låga 
investeringskostnader både räknat per barn och per kvadratmeter vid nybyggnation av 
skolor. Kravställningen för förskolor och grundskolor är inte extraordinär i förhållande 
till jämförelseprojekt, trots fokus på hela livscykeln.  
 
Vid nybyggnation av förskolor och grundskolor följer Skövde kommun de 
branchriktvärden som utredningen tagit fram för lokalyta. Däremot finns en teoretisk 
besparingspotential när det gäller lokalanvändningen inom grundskola, då antalet 
kvadratmeter per elev är högre än i andra kommuner. 
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Tjänstemännens samlade bedömning 
Genom jämförelser med andra kommuner har det varit möjligt att få fram nyckeltal 
som kan användas vid nybyggnation av förskolor och skolor. Nyckeltal för lokalyta i 
förskolor och skolor kommer, med stöd av kommunstyrelsens verksamhetsplan för 
2019, att följas vid nybyggnation av skolor och förskolor i Skövde kommun. Liknande 
nyckeltal är nödvändiga att ta fram och följa upp även för andra lokaler, så som 
gruppbostäder och äldreboenden. Dessa nyckeltal bör vara vägledande vid 
kravställning och nybyggnation av verksamhetslokaler. 
 
Övriga åtgärder som utredningen föreslår har omhändertagits i den ordinarie 
investeringsprocessen. 
 

Handlingar 

TU Återrapportering av uppdrag till kommundirektören att belysa Skövde 
kommuns investeringar kvalitativt och kostnadsmässigt 
Investeringsutredning, Niras 
 
 

Skickas till 

Maria Åström, investeringscontroller    
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  
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KSAU § 288/18  
Svar på revisionsrapport om kommunstyrelsens interna styrning och 
kontroll 
KS2018.0412 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 288/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna svar på revisionsrapporten om 
kommunstyrelsens interna styrning och kontroll enligt skrivelse daterad  
2018-11-15. 
 
Den styrelse som tillträder 1 januari 2019 kommer informeras om arbetet som gjorts 
med anledning av revisorernas granskning vid kommunstyrelsens sammanträde den 
14 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Under 2018 genomförde kommunens revisorer med hjälp av PwC en granskning av 

kommunstyrelsens och nämndernas interna styrning och kontroll. Granskningen 

genomfördes som en webbenkät till samtliga förtroendevalda och chefer i kommunen. 

I granskningsrapporten anges att enkätresultatet visar på en del förbättringar jämfört 

med 2015 års granskning men också på att det fortfarande finns frågor som visar på 

behov av fortsatt analys och sannolikt genomförande av åtgärder. Revisorerna vill 

senast den 1 april 2019 ha styrelsens yttrande om granskningen.  

Kommunstyrelsens sammantagna bedömning är att granskningen överlag visar på ett 

bra resultat. Två områden har utifrån enkätresultatet urskilts som 

förbättringsområden. Dessa har också identifierats inom ramen för det löpande 

förbättringsarbetet inom kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen uppfattar det som 

positivt att utfallet från rapporten stärker pågående förbättringsarbete. 

 

De identifierade utvecklingsområdena är:  

1. Målstyrning 

2. Intern kontroll 

Resultatet i revisionsrapporten analyseras också inom respektive sektor (sektor 

medborgare och samhällsutveckling, sektor samhällsbyggnad samt sektor styrning och 

verksamhetsstöd). Den analysen ligger till grund för fortsatt utvecklingsarbete inom 

sektorerna. 
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Handlingar 

TU Svar på revisionsrapport om kommunstyrelsens interna styrning och 
kontroll 
Svar på revisionsrapport om kommunstyrelsens interna styrning och 
kontroll 
 
 

Skickas till 

Liselott Möll, verksamhetscontroller                                  
Skövde kommuns revisorer 
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KSAU § 289/18  
Användning av parkeringsinlösen 
KS2018.0420 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 289/18 
 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen noterar att kommunen år 2018 nyttjar de medel, 24 928 800 
kronor, som finns avsatta avseende inlösen parkeringsplatser i samband med 
investering av parkeringshus kvarteret Mode. 
 
 
Bakgrund 
Skövde kommun har i samband med försäljning av tre fastigheter kommit överens med 
köpare om inlösen av 145 parkeringsplatser. Inlösen av parkering innebär att 
fastighetsägare betalar en engångssumma till kommunen som sedan ansvarar för att 
uppföra en kollektiv parkeringsanläggning. Sammanlagt avsatt belopp är 24 928 800 
kronor. Efter avstämning med revisor konstateras att bokförd skuld inte  
uppfyller kriterierna för en avsättning och då väsentligt belopp rekommenderas 
kommunen att justera skulden. Då kommunen endast har en parkering i plan föreslår 
sektor samhällsbyggnad och avdelning ekonomi och verksamhetsstyrning att avsatt 
belopp används i samband med ibruktagande av kommunens investering 
”Parkeringshus Mode” vilken kommer att generera 600 parkeringsplatser.  
 
Nyttjandet av avsatt belopp innebär ingen likvidpåverkan dock kommer 
kapitalkostnader minska med motsvarande belopp över avskrivningstiden. 
 
 
Handlingar 
TU Inlösen parkering 
Köpekontrakt 
 
 
Skickas till 
Samhällsbyggnadschef, Caroline Hagström 
Ekonomichef, Maria Vaziri Hamedani 
 
                                 
 
 
 

KSAU § 290/18  
Detaljplan för Timmersdala 1:16 m. fl, antagande 
KS2017.0267 
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Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 290/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen antar Detaljplan för Timmersdala 1:16 m. fl.  
 
Bakgrund 
Beslut om uppdrag togs av kommunstyrelsen 2017-09-04, KS § 163/17. 
 
Beslut om samråd och granskning togs av kommunstyrelsen2018-06-18  § 161/18 
 
Planens syfte är att skapa förutsättningar för byggnation av bostäder i form av parhus, 
radhus, kedjehus, friliggande villor eller flerbostadshus i högst två plan.   
 
Planområdet ligger i centrala Timmersdala, i kvarteret Bäckedalen och sträcker sig 
från Torggatan till Vallgatan i nord-sydlig riktning. Planområdet är 0,4 ha till ytan och 
avstånd till Timmersdala centrum med service som vård, skola och handel är finns 
inom en radie av 150m. 
 
Detaljplan finns för det aktuella planområdet, upprättat 1999 (DP 467) och anger skola 
och park som ändamål. Ett u-område och gemensamhetsanläggning finns inom 
planområdet i form av en förbindelseled (tidigare Trädgårdsgatan) och sträcker sig 
från Torggatan till Vallgatan. Förbindelseleden inom planområdet är placerat på 
kvartersmark bakom staket och nyttjas inte av allmänheten. Förbindelseled nyttjas 
endast av fastigheten Bäckedalen 1:20 som utfart samt av personal till och från skolans 
parkering. 
 
Förslaget 
Planområdet omfattar en mindre yta där enbart bostäder planeras. Under arbetet med 
detaljplanen har inriktningen varit att det ska byggas radhus på området, planen 
lämnar dock utrymme även för andra bostadsformer om detta projekt inte blir av. 
Området medger en exploatering om ca 3-18 bostäder  i form av friliggande villor, 
radhus, parhus, kedjehus eller enklare flerbostadshus i två våningar. Planen är flexibel 
i sin form då den tillåter bostäder oavsett typ, men reglerar formen för dessa. Detta för 
att bibehålla kvartersstrukturen och den visuella upplevelsen av gaturummen från de 
omgivande kulturmiljöområdena. 
I aktuell detaljplan från 1999 (DP 467) finns parkmark/plantering angiven som 
ändamål i östra delen av planområdet och kommer i nytt planförslag bli upphävd till 
förmån för bostadsändamål. Timmersdala har nära till grönområden i tätortsnära läge. 
Nordost om planområdet, ca 150m (fågelvägen) finns tillgång till rekreationsytor i 
form av fotbollsplaner och en skidbacke belägen på Timmersdalavallen.  
 
Motivering av beslut 
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Inkomna synpunkter  som framförts under samrådstiden från den 31 Juli till den 20 
augusti 31/7- 2018 har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse daterad 
2018-07-27.  
 
Granskningen har ägt rum under tiden den 27 september till den 11 oktober. Totalt har 
sju stycken yttranden inkommit samtliga utan erinran. . Inkomna synpunkter har 
behandlats och bemötts i bifogat granskningsutlåtande daterat 2018-11-19. 
 
Plankartan och planbeskrivningen har endast ändrats förtydligats/redatkionellt 
justerats för att undvika missförstånd vid bygglovsgivningen. Vilka dessa är beskrivs i 
granskningsutlåtandet. Justering av planhandlingarna  bedöms inte föranleda att 
planförslaget behöver ställas ut för ny granskning. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Timmersdala 1:16 m. fl, antagande 
Plankarta antagande 
Tjänsteskrivelse antagande 
Granskningsutlåtande 
Planbeskrivning antagande 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
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KSAU § 291/18  
Detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken) , behovsbedömning 
KS2018.0375 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 291/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra 
någon betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 
 
Bakgrund 
Planens syfte är att möjliggöra för detaljhandel inklusive livsmedel, kontor samt idrott 
och fritid.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-10-01 (KS § 221/18) att ge sektor samhällsbyggnad 
i uppdrag att upprätta detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken). 
 
Planområdet är idag planlagt för Handel exklusive detaljhandel (livsmedel), Kontor 
samt Idrott- och fritid. Med det här planförslaget föreslås att användningen utökas till 
att även innefatta detaljhandel av livsmedel. Utöver detta föreslås en ny utfart för 
varutransporter mot Kultomtsgatan, ökad byggnadshöjd för del av bebyggelsen, ny 
passage för gång och cykel över Nolhagavägen samt vissa mindre förändringar i 
tidigare bestämmelser. Detta är den fjärde och sista delen av Stallsiken Östra. 
Kvartersnamnet är beslutat till Zinken. 
 
Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan eller ett 
program undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller programmet kan 
antas medföra betydande miljöpåverkan och om en strategisk miljöbedömning ska 
göras. Under processen för strategisk miljöbedömning arbetas en 
miljökonsekvensbeskrivning fram. 
 
Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan 
varför någon strategisk miljöbedömning innehållande en miljökonsekvensbeskrivning 
inte behöver genomföras. Länsstyrelsen Västra Götaland meddelar att de delar 
kommunens bedömning i beslut daterat 2018-10-04. 
 
Förslaget 
Detaljplanen är avsedd för icke störande verksamheter med en byggrätt om maximalt 
35% av fastigheten. Tillåten användning är detaljhandel, kontor samt idrott och fritid. 
Livsmedelshandel motsvarande högst 3 000 m2 BYA tillåts. Totalhöjden för en del av 
bebyggelsen (2 500 m2 BYA) uppgår till 12 meter, för resterande bebyggelse tillåts 8 
meter totalhöjd. 
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Ställningstagande 
• Planområdet är redan planlagt (DP628). Den gällande planen möjliggör föreslagen 
användning 
med undantaget ”exklusive dagligvaror (livsmedel)” något som planförslaget vill tillåta. 
• Planförslaget följer ÖP2025 och planprogram för Horsås Trädgårdsstad. 
• Genomförandet bedöms inte innebära några risker för människors hälsa. 
• Miljökvalitetsnormerna riskerar inte att överskridas.  
 
Motivering av beslut 
Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess 
genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt 
miljöbalken. En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande 
en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. Länsstyrelsen Västra 
Götaland meddelar att de delar kommunens bedömning i beslut daterat 2018-10-04. 

 

Handlingar 

TU Detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken), behovsbedömning 
Bilaga A Behovsbedömning kv Zinken 
Tjänsteskrivelse behovsbedömning_kv Zinken 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
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KSAU § 292/18  
Detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken) samrådsbeslut 
KS2018.0375 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 292/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra 
samråd för förslag till detaljplan för kv. Zinken (Stallsiken). 
 
Bakgrund 
Planens syfte är att möjliggöra för detaljhandel inklusive livsmedel, kontor samt idrott 
och fritid.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-10-01 (KS § 221/18) att ge sektor samhällsbyggnad 
i uppdrag att upprätta detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken). 
 
Planområdet är idag planlagt för Handel exklusive detaljhandel (livsmedel), Kontor 
samt Idrott- och fritid. Med det här planförslaget föreslås att användningen utökas till 
att även innefatta detaljhandel av livsmedel. Utöver detta föreslås en ny utfart för 
varutransporter mot Kultomtsgatan, ökad byggnadshöjd för del av bebyggelsen, ny 
passage för gång och cykel över Nolhagavägen samt vissa mindre förändringar i 
tidigare bestämmelser. Detta är den fjärde och sista delen av Stallsiken Östra. 
Kvartersnamnet är beslutat till Zinken. 
 
Under 2017 har det inkommit flera förfrågningar om dagligvaruetablering. Sektor 
samhällsbyggnad, tillsammans med näringslivsenheten, tog fram en revidering av den 
tidigare handelsutredningen som även innefattar en lokaliseringsutredning. 
 
Planområdet ingår i Planprogram för Horsås trädgårdsstad (2008). I detta pekas 
området ut som lämpligt för bland annat mindre dagligvaruhandel, service och kontor. 
 
Området är utpekat för handel (H) i Översiktsplan 2025. 
 
Gällande detaljplan Stallsiken Östra (1496K-DP628) är från 2010. Området tillåter 
H1KY: Handel exklusive dagligvaror (livsmedel), Kontor, Idrott- och fritid. 
Genomförandetiden för gällande detaljplan går ut 2020, men eftersom kommunen äger 
all mark samt att ingen större förändring av användningen föreslås bedöms det som 
möjligt att genomföra föreslagen detaljplaneläggning. Förändringen består i att 
förändra preciseringen av markanvändningen. 
 
Förslaget 
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Detaljplanen är avsedd för icke störande verksamheter med en byggrätt om maximalt 
35% av fastigheten. Tillåten användning är detaljhandel, kontor samt idrott och fritid. 
Livsmedelshandel motsvarande högst 3 000 m2 BYA tillåts. Totalhöjden för en del av 
bebyggelsen (2 500 m2 BYA) uppgår till 12 meter, för resterande bebyggelse tillåts 8 
meter totalhöjd. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken) samrådsbeslut 
Planbeskrivning samråd 
Plankarta samråd kv Zinken (Stallsiken) 
Tjänsteskrivelse samråd kv Zinken 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 293/18  
Detaljplan för Södra Stallsiken 
KS2018.0457 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 293/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta en 
detaljplan för Stallsiken Södra. 
 
Bakgrund 
Syftet med detaljplanen är möjliggöra för en utbyggnad av verksamheter/handel söder 
om Stallsikens handelsområde. I projektet ingår att Södra Metallvägen, med separat 
gång- och cykelväg, byggs ut söderut och ansluts till Hasslumsvägen och vidare ner till 
Hjovägen. I Stallsiken önskas ökad kapacitet i korsningarna Nolhagavägen/Södra 
Metallvägen samt Nolhagavägen/Norra Metallvägen. Inom uppdraget att ta fram en 
detaljplan för Stallsiken Södra ingår de två nämnda korsningarna samt att undersöka 
den vid Hasslumsvägen. 2017 lät kommunen konsultföretaget COWI ta fram ett förslag 
till utformning som nu ligger till grund för vidare utredning och detaljprojektering av 
trafikplatser vid Norra och Södra Metallvägen. 
 
Konsultföretaget Ramböll har ett uppdrag att titta på trafiklösningar inom Mariesjö där 
trafikplatsen vid Hasslumsvägen ingår.   
 
Planområdet ingår som en del av utredningsområdet för planprogrammet för Mariesjö. 
 
Området Stallsiken Södra är nästa del i utvecklingen av handels- och 
verksamhetsområdet Stallsiken och skapar ytterligare möjlighet för etablering. Genom 
att skapa en huvudgata genom planområdet knyts nordöstra och sydöstra Skövde 
samman på ett nytt sätt (och möjliggör även avlastning av väg 26). Inom planområdet 
finns viktiga naturvärden som är en del i ett större dagvattensystem. 
 
Initierare till planläggning är mark- och exploateringsenheten tillsammans med 
planenheten och gata- och naturenheten. 
 
Områdets planeringsförutsättningar började undersökas redan 2016. Tanken man 
hade då har dock ändrats något för att få en bättre samstämmighet till området 
Mariesjö samt mer exploaterbara tomter inom planområdet. 
Planeringsförutsättningarna från 2016 håller på att ses över då mycket fakta kan tas 
från detta tidiga arbete. Inom föreslaget planområde finns sen tidigare beslut om 
planändring för Bronset 1 (KS § 42/17 ). Detta uppdrag ingår i och med detta beslut i 
det här arbetet.  
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Tanken med detaljplanen överensstämmer med översiktsplan 2025 där området 
pekats ut som lämpligt för verksamheter (område 55). Genom området finns en 
bäckravin med källkärr som i ÖP2025 har betecknats som ett viktigt grönstråk. 
 
Gällande detaljplaner är DP 564 och eventuellt DP 574 i norr, här behöver viss  
prickmark ses över och markanvändning ändras för att möjliggöra cirkulationsplatser. 
I södra delen av planområdet berörs delar av ST 155 och H3.3a. Utökas planområdet 
berörs eventuellt även DP 583. Exakt utbredning undersöks inom uppdraget. 
 
Förutsättningar 
Planeringsförutsättningarna för området har undersökts under ett antal år och 
området ingår som del i undersökningsområdet för Planprogrammet för Mariesjö. 
Inom detta projekt pågår ett antal utredningar som har stor betydelse för planområdet. 
Som påpekas i ÖP2025 så innehåller området naturvärden med bäckar som är viktiga 
då de avleder mycket vatten från avrinningsområden väster om järnvägen. Övriga 
viktiga frågor är ett eventuellt framtida tredje spår på Västra stambanan samt att stråk 
för gång- och cykel saknas i den här delen av staden, detta påpekas även i kommunens 
cykelstrategi. Två fastigheter har ännu inte köpts upp av kommunen men samtal förs 
med berörda. Genom planområdet planerar kommunen för en ny huvudledning för 
vatten och avlopp. 
 
Arbetet med själva detaljplanen avses påbörjas omgående. Tänkt tidplan är som följer: 
beslut om samråd under april 2019, granskning hösten 2019. Samråd planeras att ske 
samtidigt som samråd för Planprogram Mariesjö och samråd för  
 
Detaljplan för Bostället 23 och 24. 
 
Detaljplanen innehåller bland annat handel, vilket är ett allmänt intresse, därför 
föreslås handläggning med utökat förfarande. 
 
Planavtal ska upprättas med mark- och exploateringsenheten, för att fördela 
kostnader. 
 
Motivering till beslut 
Planförslaget är förenligt med ÖP 2025 och Sektor samhällsbyggnad ser positivt på 
utökning av Stallsiken och möjlighet till etablering av nya verksamheter och en ny 
sammanbindande gata i den här delen av staden. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Södra Stallsiken 
Tjänsteskrivelse uppdrag Stallsiken Södra 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 294/18  
Strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan 2019 
KS2018.0448 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 294/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan 
för 2019. 
 
 
Bakgrund 
Det strategiska folkhälsorådet i Skövde är ett samverkansforum mellan östra 
hälso- och sjukvårdsnämnden och kommunen.  
 

Hösten 2017 undertecknades ett nytt samverkansavtal mellan Skövde kommun och 
Västra Götalandsregionens, östra hälso- och sjukvårdsnämnd avseende lokalt 
folkhälsoarbete för perioden 2018-2021. Avsikten med avtalet är att stärka det 
tvärsektoriella samarbetet för att få ett bättre resursutnyttjande och större 
genomslagskraft. Folkhälsoarbetet ska innehålla systematiska och målinriktade 
insatser för att förbättra befolkningens hälsa och utjämna skillnader i hälsa.  
 

År 2015 antogs ett folkhälsopolitiskt program för mandatperioden 2015-2018 av 
kommunfullmäktige. Programmet har följts upp i under 2018 i ett strategiunderlag för 
Vision Skövde 2025 ”Folkhälsa- ett gemensamt ansvar för hållbar utveckling”. 
Strategiunderlaget beslutades i kommunstyrelsen den 1 oktober 2018. 
Strategiunderlaget bildar en grund för nästa mandatperiods folkhälsopolitiska 
program 2019-2022. 
 

Under 2019 kommer det strategiska folkhälsoarbetet fokusera på att ta fram ett nytt 
folkhälsopolitiskt program och arbeta för att folkhälsoperspektivet ska ingå i och 
genomsyra befintlig struktur i hela Skövde kommuns organisation. 

 
Strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan för 2019 utgår från strategiunderlag 
”Folkhälsa-ett gemensamt ansvar för hållbar utveckling” som ger rekommendationer 
på prioriterade områden inför nästa mandatperiod 2019-2022. 
Beredningen för Medborgare- och folkhälsa har berett ärende och föreslår 
kommunstyrelsen, att godkänna Strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan 
för 2019. 
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Strategiskt folkhälsoråd har antagit verksamhetsplan 2019 samt föreslår 
kommunstyrelsen och östra hälso- och sjukvårdsnämnden att godkänna 
strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan för 2019. 

 

Handlingar 

TU Strategiska folkhälsorådets verksamhetsplan 2019 
Strategiskt folkhälsoråd minnesanteckningar 181010 
Verksamhetsplan strategiskt folkhälsoråd 2019 181010 
BMF 50.18, 20180926, Strategiskt folkhälsoråd-verksamhetsplan 2019 
 
 

Skickas till 

Johan Rahmberg, sektorschef                                  
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg 
Strategiskt folkhälsoråd 
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KSAU § 295/18  
Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2019 
KS2018.0447 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 295/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen fastställer besluts- och attestförteckning från och med  
2019-01-01 enligt bilaga Besluts- och attestförteckning 2019 kommunstyrelsen. 
 
 

Bakgrund 

Enligt Reglemente för attest ska styrelsen utse beslutsattestanter, ersättare samt i 

tillämpliga fall beställningsattestanter för varje kalenderår. Beslutsattesträtten är 

personlig. Beslut om löpande uppdateringar av besluts- och attestförteckningen under 

året tas i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Uppdateringar är 

delegerat till kommundirektören och till sektorscheferna för sektor styrning och 

verksamhetsstöd, samhällsbyggnad samt medborgare och samhällsutveckling. 

 

Handlingar 

TU Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2019 
Besluts- och attestförteckning 2019 kommunstyrelsen 
 

Skickas till 

Annelie Nyman, redovisningschef                                  
Controller SSV Liselott Möll 
Controller SSB Inger Carlsson 
Controller SMS Emma Friberg 
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KSAU § 296/18  
Svar på remiss - Förslag till utökning av naturreservatet Klyftamon 
Dnr. 511-43601-2016 
KS2018.0455 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 296/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att för Skövde kommun lämna följande yttrande, se nedan. 
 
Yttrande 
Skövde kommun ser positivt på förslagen till områdesskydd och ser ett värde i att stora 
sammanhängande skogsområden skyddas. Naturreservaten kommer även 
tillgängliggöras på ett sätt som bevarar områdets opåverkade karaktär och värde för 
att få uppleva tystnad i naturen.  
 
Länsstyrelsen har löst ersättningsfrågorna inför utökningarna av naturreservaten. De 
privata markägarnas intressen verkar även ha beaktats i reservatsbildningen.  
 
I samtal med representant för Klyftamons vägsamfällighet framkom att de känner sig 
överkörda av Länsstyrelsen eftersom de inte får någon ersättning för skötseln av 
vägarna. Det är viktigt att vägsamfällighetens synpunkter beaktas i skyddsprocessen. 
 
I vissa skötselplaner till naturreservat förhindras aktivt storskalig spridning av 
granbarkborre. Om denna risk finns för utökningarna bör även denna fråga beaktas för 
att undvika eventuell negativ påverkan på angränsande fastigheter mot 
naturreservatet 
 
Förslagen överensstämmer med de strategier som finns för formellt skydd av skog. 
Huvudsakliga miljöer i områdena (taiga) är utpekad som prioriterad för formellt 
skydd. Även placeringen i anslutning till befintliga skyddade områden är viktigt för att 
skapa stora sammanhängande skyddade områden.  
 
Förslagen är inte i konflikt med Översiktsplanen eller planerad verksamhet.  
 
Skötselplanen föreslår kortfattat naturvårdsbränning eller fri utveckling av 
skogsområdena. Eftersom områdena delvis har brandgynnad fauna och flora bedöms 
skötselförslagen vara lämpliga för att utveckla de biologiska värdena. 
Friluftsanordningar i form av p-platser och grillplats förslås att bildas och underhållas. 
Främst den befintliga vandringsleden kommer att underhållas. Skövde kommun ser 
positivt på att förslagens tillgänglighet förbättras genom p-platserna och grillplatsen. 
Trots anläggningarna bedöms förslagens värde, som tysta områden och opåverkade 
karaktär, bibehållas.  
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Bakgrund 
Länsstyrelsen har upprättat ett förslag till en utökning, reviderade föreskrifter och ny 
skötselplan för naturreservat Stora Bjursjön. Länsstyrelsen har även upprättat ett 
förslag till utökning av det närliggande naturreservatet Klyftamon. Totalt föreslås en 
utökning av naturreservaten med cirka 130 hektar.  
 
Länsstyrelsen motiverar utökningarna med att förslagen sammanbinder och utökar 
befintliga naturreservat och biotopskydd så ett sammanhängande skyddat område på 
totalt 623 hektar bildas. I områdena finns gamla skogar och relativt orörda sjöar, 
våtmarker och bäckar som bidrar till områdets höga naturvärden. 
 
Marken i förslagen ägs huvudsakligen av Naturvårdsverket genom förvärv från 
Sveaskog. Några mindre bitar har även förvärvats genom markbyte. Marken i 
utökningen i Klyftamon initierades på eget initiativ från en markägare.  
 
Rätten till jakt och fiske i naturreservaten kommer inte att förändras i och med 
reservatsförslagen utan kommer fortsätta som innan. 
 
I Skövdes översiktsplan är förslagen utpekade som ett av fem ”tysta områden”, 
nämligen Klyftamon. Utpekade tysta områden motsvarar även Skövde kommuns stora 
opåverkade områden. 
 

Handlingar 

TU Svar på remiss - Förslag till utökning av naturreservatet Klyftamon Dnr. 511-
43601-2016 
Förslag till beslut 
Sändlista remiss 
Beslutskarta (remiss) 
Översiktskarta (remiss) 
Yttrande från SSB 
Bilaga 4 Sakägarförteckning 
Remiss 511-43601-2016 
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Skickas till 

vastragotaland@lansstyrelsen.se   
Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 297/18  
Svar på remiss - Förslag till utökning samt reviderade föreskrifter 
och ny skötselplan för naturreservatet Stora Bjursjön Dnr. 511-
26356-2012 
KS2018.0456 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 297/18 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att för Skövde kommun lämna följande yttrande, se nedan. 
 
Yttrande 
Skövde kommun ser positivt på förslagen till områdesskydd och ser ett värde i att stora 
sammanhängande skogsområden skyddas. Naturreservaten kommer även 
tillgängliggöras på ett sätt som bevarar områdets opåverkade karaktär och värde för 
att få uppleva tystnad i naturen.  
 
Länsstyrelsen har löst ersättningsfrågorna inför utökningarna av naturreservaten. De 
privata markägarnas intressen verkar även ha beaktats i reservatsbildningen.  
 
I samtal med representant för Klyftamons vägsamfällighet framkom att de känner sig 
överkörda av Länsstyrelsen eftersom de inte får någon ersättning för skötseln av 
vägarna. Det är viktigt att vägsamfällighetens synpunkter beaktas i skyddsprocessen. 
 
I vissa skötselplaner till naturreservat förhindras aktivt storskalig spridning av 
granbarkborre. Om denna risk finns för utökningarna bör även denna fråga beaktas för 
att undvika eventuell negativ påverkan på angränsande fastigheter mot 
naturreservatet. 
 
Förslagen överensstämmer med de strategier som finns för formellt skydd av skog. 
Huvudsakliga miljöer i områdena (taiga) är utpekad som prioriterad för formellt 
skydd. Även placeringen i anslutning till befintliga skyddade områden är viktigt för att 
skapa stora sammanhängande skyddade områden.  
 
Förslagen är inte i konflikt med Översiktsplanen eller planerad verksamhet.  
 
Skötselplanen föreslår kortfattat naturvårdsbränning eller fri utveckling av 
skogsområdena. Eftersom områdena delvis har brandgynnad fauna och flora bedöms 
skötselförslagen vara lämpliga för att utveckla de biologiska värdena. 
Friluftsanordningar i form av p-platser och grillplats förslås att bildas och underhållas. 
Främst den befintliga vandringsleden kommer att underhållas. Skövde kommun ser 
positivt på att förslagens tillgänglighet förbättras genom p-platserna och grillplatsen. 
Trots anläggningarna bedöms förslagens värde, som tysta områden och opåverkade 
karaktär, bibehållas.  
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Bakgrund 
Länsstyrelsen har upprättat ett förslag till en utökning, reviderade föreskrifter och ny 
skötselplan för naturreservat Stora Bjursjön. Länsstyrelsen har även upprättat ett 
förslag till utökning av det närliggande naturreservatet Klyftamon. Totalt föreslås en 
utökning av naturreservaten med cirka 130 hektar.  
 
Länsstyrelsen motiverar utökningarna med att förslagen sammanbinder och utökar 
befintliga naturreservat och biotopskydd så ett sammanhängande skyddat område på 
totalt 623 hektar bildas. I områdena finns gamla skogar och relativt orörda sjöar, 
våtmarker och bäckar som bidrar till områdets höga naturvärden. 
 
Marken i förslagen ägs huvudsakligen av Naturvårdsverket genom förvärv från 
Sveaskog. Några mindre bitar har även förvärvats genom markbyte. Marken i 
utökningen i Klyftamon initierades på eget initiativ från en markägare.  
 
Rätten till jakt och fiske i naturreservaten kommer inte att förändras i och med 
reservatsförslagen utan kommer fortsätta som innan. 
 
I Skövdes översiktsplan är förslagen utpekade som ett av fem ”tysta områden”, 
nämligen Klyftamon. Utpekade tysta områden motsvarar även Skövde kommuns stora 
opåverkade områden. 
 

Handlingar 

TU Svar på remiss - Förslag till utökning samt reviderade föreskrifter och ny 
skötselplan för naturreservatet Stora Bjursjön Dnr. 511-26356-2012 
Karta Bilaga 2d 
Förslag till beslut 
Skötselplan Stora Bjursjön (remiss) 
Sakägarförteckning 
Remiss 511-26356-2012 
Sändlista, sakägare 
Sändlista remiss 
Översiktskarta remiss 
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF 
Beslutskarta (remiss) 
Karta Bilaga 2a 
Karta Bilaga 2b 
Karta Bilaga 2c 
 

Skickas till 

vastragotaland@lansstyrelsen.se                      
Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 298/18  
Begäran om samråd. Ledningsrätt avseende kanalisation med 
optokabel mellan RV48-Kampavallen-Lerdala telestationer dnr. 
O161491 på fastighet LERDALA 13:29 
KS2018.0462 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 298/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att lämna följande yttrande i ärendet: 
 
Skövde kommun har inget att erinra. 
 
Bakgrund 
Lantmäterimyndigheten begär samråd med Skövde kommun om rubricerad åtgärd 
med beaktande av de allmänna lämplighets- och planvillkoren i 3 kap 1—3 §§ 
fastighetsbildningslagen. 

Bakgrund 

Sökanden har ansökt om att bilda ledningsrätt för kanalisation med optokabel mellan 
Riksväg 48-Kampavallen och Lerdala telestationer.  
 

Ledningarna är sedan tidigare anlagda.  
 

Ledningsrätten innebär att ledningshavaren (Skanova AB) erhåller rätten att anlägga 
och bibehålla kanalisation med ledning samt med ett rättighetsområde två meter åt 
vardera sida om ledningen (fyra meter brett totalt). Inom området erhålls rätten att 
borttaga träd och andra föremål som är ett hinder för anläggningen eller är till direkt 
men för dess säkerhet. 
 

Inom del av den tänkta ledningsrättens sträckning löper denna över planlagt område. 
Där berörs byggnadsplanen; Lerdala samhälle, akt 16-LER-389 – (BHF) område för 
bostads- och handelsändamål. Frågan avser figur 1 i kartskissen, Skövde Lerdala 13:29. 

 
 
 

Handlingar 

TU Begäran om samråd. Ledningsrätt avseende kanalisation med optokabel 
mellan RV48-Kampavallen-Lerdala telestationer dnr. O161491 på fastighet 
LERDALA 13:29  
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Handling_Begäran om samråd (Trossen)_1053592.pdf 
 
 

Skickas till 

jessica.wallerstrom@lm.se                                 
Sektor samhällsbyggnad 
Unnar Kristmannsson, planchef  
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KSAU § 299/18  
Svar på motion om busstrafik, turtäthet och att boende i Skultorp ska 
kunna ta sig till Vårdcentralen i Hentorp på dagtid 
KS2018.0194 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 299/18 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 
 
 
Yrkanden 
Johan Ask (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till beredningens förslag till beslut. 
 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt beredningens förslag. 
 
Bakgrund 
Kollektivtrafiken är idag en bärande del av en enklare vardag för fler och en 
förutsättning för en hållbar stads- och regionutveckling i framtiden. Om 
kollektivtrafiken ska vara attraktiv och kunna ta hand om fler resenärer i stadstrafiken 
såväl som i regionbusstrafiken, behöver den utvecklas och förstärkas efter behov och i 
samverkan med kommunens utbyggnadsplaner. Därför har Västra Götalandsregionen, 
Västtrafik och Skövde kommun i nära samarbete med kollektivtrafikföretaget Nobina 
tagit fram en gemensam kollektivtrafikplan för hur Skövdes stadsbusstrafik ska 
utvecklas fram till 2025 med utblick mot 2035. 
 
En viktig utgångspunkt i utvecklingen av kollektivtrafiken är kopplingen till 
målpunkter i staden och att linjenätet stödjer resandet i frekventa relationer. Enligt 
resvaneundersökning från 2017 har majoriteten av en typisk vardagsresa inom 
tätorten – oavsett färdmedel – centrum som målpunkt. Andra frekventa reserelationer 
är inom samma stadsdelsområde eller till Norrmalm från Havstena- Aspö, 
Billingssluttningen, Lunden, Hentorp samt Östermalm. Det fanns ett resande mellan 
Skultorp och Hentorp, men det var inte så frekvent att det påkallade en ändring av 
linjenätet på bekostnad av relationerna Skultorp-Resecentrum och Hentorp-
Resecentrum. Motionen föreslås därför avslås.  
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Frågan om den framtida trafikeringen hänskjuts till kommunens årliga dialogmöte med 
Västtrafik. 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om busstrafik, turtäthet och att boende i Skultorp ska kunna ta sig 
till Vårdcentralen i Hentorp på dagtid  
Yttrande motion 
Motion 
Motionären 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                      
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KSAU § 300/18  
Firmatecknare för Skövde kommun 
KS2018.0460 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 300/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att utse följande personer att 
teckna firman för Skövde kommun. Beslutet gäller tills vidare.  
 
Bemyndigande ges till kommunstyrelsens ordförande Katarina Jonsson (M), 
kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Ulrica Johansson (C) och kommunstyrelsens 
2:e vice ordförande Johan Ask (S) att på kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens 
vägnar, teckna Skövde kommuns firma avseende från kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen utgående utlåtanden, fullmakter, låne-och borgensförbindelser, 
säkringsinstrument (räntederivat och valutaterminer), inköpskort, årliga 
skattedeklarationer, kontrakt och dylika handlingar. I de fall företrädarna enligt ovan 
även representerar motpart ska istället handlingarna undertecknas av 
kommunfullmäktiges ordförande, kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande eller 
kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande.  
 
Handlingen ska, för att vara gällande, kontrasigneras av kommundirektör Tomas 
Fellbrant, ekonomichefen Maria Vaziri Hamedani, redovisningschefen Annelie Nyman, 
chefen för demokratistöd Agneta Tilly, HR-chefen Sofia Myrman, näringslivschef 
Ramona Nilsson eller chefen för överförmyndare i samverkan Jan Wallgren.  

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen utsett förtroendevalda och 

anställda att underteckna handlingar enligt särskilt beslut samt beslut om 

delegationsordning för kommunstyrelsen. Beslutet enligt ovan innebär i ingen del 

någon inskränkning av sådan rätt som följer på dessa beslut. 

 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att utse firmatecknare för Skövde kommun. 
 
 
 

 

Handlingar 

TU Firmatecknare för Skövde kommun 
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Skickas till 

Maria Vaziri, ekonomichef  
Annelie Nyman, redovisningschef  
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KSAU § 301/18  
Revidering av reglemente för attest 
KS2018.0458 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 301/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att revidera reglemente för attest 
enligt förslag daterat 2018-11-22. 
 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om reglemente för attest (KS2014.0467, 
2014-12-15, KF § 173/14). 
 
Reglemente för attest föreslås revideras i syfte att underlätta hanteringen av 
beslutsattest av omkostnader för kommunstyrelsens ordförande. Mot denna bakgrund 
föreslås kommunfullmäktige besluta att såväl kommunfullmäktiges ordförande som 
kommunstyrelsen 1:e vice ordförande ska kunna beslutsattestera kommunstyrelsens 
ordförandens omkostnader. 
 
 

Handlingar 

TU Revidering av reglemente för attest 
Reglemente för attest, förslag 2018-11-22 
 
 

Skickas till 

Tomas Fellbrandt, kommundirektör                                  
Catharina Andreasson, sektorsekonom SSV  
Ulf Karlsson, sektorchef  
Annelie Nyman, redovisningschef  
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KSAU § 302/18  
Inkallelseordning av ersättare under mandatperioden 2018-2022 
KS2018.0453 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-11-28 302/18 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om ordning för inkallande av 
ersättare enligt följande för mandatperioden 2018-2022:  
 
För ledamot som hör till: 
 

inträder ersättare i partigruppsordningen: 

M M, KD, C, L, MP, S 
C  
L   
KD KD, M, C, L, MP, S, SD, V 
S S, V, MP, L, C, KD, M  
V V, S, MP, C, L, KD, M 
MP MP, V, S, C, M, L, KD 
SD  
 
Inom partigrupp inträder ersättare i den ordning de upptagits i kommunfullmäktiges 
protokoll. 
 
Där personlig ersättare utsetts ska denne inkallas när ordinarie ledamot inte kan vara 
närvarande. När personlig ersättare inte kan tjänstgöra ska ovanstående 
ordning tillämpas för inkallande av annan ersättare. 
 
Detta tillvägagångssätt ska tillämpas, om det inte föreskrivs annat i lag eller 
författning. 
 
 

Handlingar 

Inkallelseordning av ersättare under mandatperioden 2018-2022 
 
 

 

Skickas till 

Gruppledarna                                 
Samtliga nämnder 
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Information 
 
 
Johan Ask (S)  

 Har deltagit, tillsammans med Ulrica Johansson (C), på möte med 
näringslivsforum. 

 
 
Marie Ekman (S)  

 Besökte, tillsammans med Katarina Jonsson (M) och Ulrica Johansson (C), 
Frostaliden den 22 november i syfte att titta på Jättadalens två nya hus. 

 
 
Christer Winbäck (L)  

 Deltog i informationsmöte om Grön Arena den 23 november.  
 Deltog i möte som arrangerades av Next Skövde Destinationsutveckling AB den 

27 november. Next Skövde hade samlat olika föreningar. Grupparbeten 
genomfördes i syfte att diskutera hur informationen till besökare på Billingen 
kan förbättras.  

 
 
Ulrica Johansson (C)  

 Deltog på Näringslivsforums frukost den 8 november. 
 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Ulla-Britt Hagström (L), Marie 

Ekman (S) och Johan Ask (S), på dialog- och utvecklingsmöte i Värings 
scoutstuga.  

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Ulla-Britt Hagström (L), Marie 
Ekman (S) och Christer Winbäck (L), på samhällsbyggnadsfrukost den 14 
november. 

 Deltog, tillsammans med näringslivsutvecklaren Louise Samuelsson och 
samhällsplaneraren Maria Bolin, på underleverantörsmässan på Elmia i 
Jönköping den 15 november. Made in Skövde deltog med en monter.   

 
 
Katarina Jonsson (M)  

 Deltog på Tjejlunch den 22 november. Tjejluncherna sker i samarbete mellan 
kommunen och näringslivet och är en mötesplats för kvinnliga företagare och 
kvinnliga beslutsfattare i Skövde.  

 Deltog, tillsammans med Mats Olsson på Next Skövde Destinationsutveckling 
AB, på Inspirationsdagen vid Hornborgasjön som arrangerades den 21 
november. 
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